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Protokół nr 24/2023 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

odbytego w dniu 28 kwietnia 2023 r. 

w siedzibie Szkoły Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Wapnie. 

 

28 kwietnia 2023 r. o godz. 13:00, w siedzibie Szkoły Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Wapnie, Komisja 

Rewizyjna przeprowadziła kompleksową kontrolę ww. jednostki. W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz 

Dyrektor jednostki Pani Anna Wagner, Z-ca Dyrektora Pani Monika Stachowiak, księgowa Pani Jolanta Zielińska, zgodnie 

z załączoną listą obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   

Kontrola została przeprowadzona zgodnie z § 80, 81 i 82 Statutu Gminy Wapno oraz w oparciu o roczny plan 

pracy Komisji Rewizyjnej stanowiący załącznik do Uchwały nr XL/248/2022 Rady gminy Wapno z dnia 28 grudnia 2022 

roku w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2023. Przesunięcie kontroli w planie pracy komisji 

z miesiąca września na miesiąc maj zostało zatwierdzone przez Przewodniczącego Rady Gminy Wapno. 

Kontrolę przeprowadził zespół upoważniony w dniu 18 kwietnia 2023 roku przez Przewodniczącego Rady Gminy 

Wapno. Upoważnienie stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

O kontroli poinformowano Dyrektor jednostki pismem z dnia 17 kwietnia 2023 roku. 

O godzinie 13:07 Dyrektor SP oprowadziła członków Komisji po obiekcie, omawiając wprowadzone zmiany 

dotyczące wyposażenia, funkcjonalności oraz przeprowadzonych prac remontowych. 

Członkowie komisji zadali następujące pytania: 

Przewodniczący Komisji A. Szymanik: Co szkoła planuje w najbliższym czasie: 

Dyrektor SP A. Wagner: Będziemy składać wniosek o udział w programie „Aktywna tablica”, z którego można otrzymać 

dofinansowanie do 35 000,00 zł, na zakup sprzętu, m.in. monitora dotykowego, który bardzo przyda się na wyposażenie 

sali geograficznej i gabinetu psychologa oraz na zakup oprogramowania i sprzętu dla dzieci ze specjalnymi potrzebami 

edukacyjnymi.  

Przewodniczący Komisji A. Szymanik: Dofinansowanie jest przyznane w 100%? 

Dyrektor SP A. Wagner: Nie, musimy zabezpieczyć wkład własny finansowy albo rzeczowo-finansowy, środki na ten 

wkład już mamy. 

Przewodniczący Komisji A. Szymanik: Odnośnie pomocy dla dzieci „popegeerowskich”, czy one dostały tą pomoc w 

wystarczającym stopniu? 

Dyrektor SP A. Wagner: Szkoła nie organizowała tej pomocy tylko gmina. 

Z-ca Dyrektora M. Stachowiak: Kto wniosek złożył i spełniał warunki, pomoc otrzymał.  

Dyrektor SP A. Wagner: Odnośnie planów jeszcze dopowiem, że jest kontynuacja programu MEiN na remonty i 

inwestycje, chcemy w nim wystartować, ponieważ 8 maja uruchamiają nabór wniosków dla szkół samorządowych. 

Chcemy wnioskować o 115 000,00 zł na remont łazienek dla dzieci w części tzw. starej szkoły. Jaki będzie efekt ciężko 

przewidzieć, ponieważ kryteria programu są mało transparentne. 

Przewodniczący Komisji A. Szymanik: Jak będzie funkcjonować szkoła gdy dojdzie do wymiany dachu? 

Dyrektor SP A. Wagner: Czekam na spotkanie z inwestorem, aby się dowiedzieć jaki jest planowany harmonogram prac. 

Będziemy musieli ustalić tymczasowe procedury bezpieczeństwa na ten czas. Jeżeli będą się mogły odbywać lekcje na 

poziomie górnym to będą one prowadzone. Cały teren szkoły zostanie ogrodzony. Uruchomimy również dla wszystkich 

wejście od strony parku. Nie będzie można korzystać z boiska, jednak szkoła posiada duży teren i dzieci będą mogły 

przebywać na zewnątrz. 

Przewodniczący Komisji A. Szymanik: Liczyłem, że prace potrwają w okresie wakacyjnym. 
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Dyrektor SP A. Wagner: Nie ma takiej możliwości. Finalny termin prac to chyba czerwiec 2025 rok. Wszystkie prace 

stwarzające zagrożenie, np. związane z usuwaniem starego pokrycia dachu, będą się odbywały, kiedy na terenie szkoły nie 

będzie dzieci. 

Przewodniczący Komisji A. Szymanik: Problemem jest jeszcze brak zgody konserwatora zabytków na ocieplenie. 

Rachunki za ogrzewanie byłyby znacznie niższe. 

Dyrektor SP A. Wagner: Największy ubytek ciepła powstaje podczas otwierania drzwi. Szkoła ma grube, solidne mury. 

Jak będzie zrobiony dach zmiany powinny być już odczuwalne. Przetarg zakłada również wymianę drzwi w suterenie. 

Mamy jeszcze środki z rezerwy subwencji na zdarzenia losowe w związku z zerwanym dachem. Środki wpłynęły w 

ubiegłym roku, znajdują się w rezerwie budżetowej i będą dostępne dopiero około czerwca br. Do tego czasu poprosimy o 

kosztorys, aby przymierzyć się do naprawy. 

Przewodniczący Komisji A. Szymanik: Ten dach jeszcze nie jest naprawiony? 

Dyrektor SP A. Wagner: On jest zabezpieczony. Otrzymaliśmy informacje, co jeszcze należy zrobić, aby nie było ryzyka, 

że przy silniejszych podmuchach wiatru znowu tę membranę poderwie. Wnioskowaliśmy o tę rezerwę subwencji z myślą, 

żeby tę membranę położyć na nowo. 

Księgowa J. Zielińska: Kwota rezerwy nie wystarczy. 

Dyrektor SP A. Wagner: Będziemy musieli dołożyć, ponieważ będzie to koszt około 150 000,00 zł. Na posiedzeniu komisji 

Pan Przewodniczący pytał o tygodniowy wymiar godzin zajęć w roku ubiegłym. W odpowiedzi przeanalizowałam ostatnie 

trzy lata szkolne i przygotowałam zestawienie. W każdym roku wymiar godzin przekraczał 500. Liczba godzin w projekcie 

nowego arkusza nie jest zatem wygórowana. 

Przewodniczący Komisji A. Szymanik: Moją uwagę zwróciła liczba 550 godzin zaplanowana na przyszły rok szkolny, 

czyli wzrost liczby godzin mimo, że nie przybyło oddziałów a ministerstwo nie zwiększyło liczby przedmiotów. 

Dyrektor SP A. Wagner: Wzrosła liczba dzieci wymagających nauczyciela wspomagającego. Ministerstwo narzuciło nam, 

że mamy mieć pedagoga specjalnego dodatkowo, psychologa dodatkowo, co generuje dodatkowe godziny.  

Przewodniczący Komisji A. Szymanik: Czy pedagog specjalny jest potrzebny na pełny etat? 

Z-ca Dyrektora M. Stachowiak: Etat jest wyliczony algorytmem, czyli wymaganą ilością godzin przypadająca na ilość 

dzieci. 

Przewodniczący Komisji A. Szymanik: Jaka to ilość godzin? 

Dyrektor SP A. Wagner: 9 godzin dla pedagoga specjalnego. Jest to ilość minimalna na ten rok szkolny.  

Przewodniczący Komisji A. Szymanik: Ile godzin jest 18 czy 22? 

Z-ca Dyrektora M. Stachowiak: Nauczyciel przedmiotowy ma 18, specjaliści 22, logopeda 22, świetlica 26, bibliotekarz 

30, w zależności od specyfiki. To wynika z prawa oświatowego. 

Dyrektor SP A. Wagner: To jest pensum nauczycielskie. 

Przewodniczący Komisji A. Szymanik: Proszę mi powiedzieć, czy nauczyciel zatrudniony jako matematyk odbywa tez 

inne przedmioty? 

Z-ca Dyrektora M. Stachowiak: Jeżeli ma do tego kwalifikacje. W szkole nie ma nauczyciela, który ma kwalifikacje tylko 

w jednym przedmiocie. 

Przewodniczący Komisji A. Szymanik: A w przypadku klas I-III, tam jest wychowawca, czy inni nauczyciele tez biorą 

udział w nauczaniu klas I-III? 

Dyrektor SP A. Wagner: Anglista, informatyk, wuefista, katecheta. 

Przewodniczący Komisji A. Szymanik: Pierwszy raz się spotykam, żeby w nauczaniu dzieci z klas I-III brali udział inni 

nauczyciele, jeżeli w tych klasach nie ma ocen. 

Dyrektor SP A. Wagner: Rozmawialiśmy o tym na posiedzeniu komisji, dzieci są ocenianie tylko nie cyfrą. 
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Przewodniczący Komisji A. Szymanik: Około 6 lat temu, za poprzedniego Dyrektora, było rozgłaszane, że nauczyciele 

biorą udział w kursach języka angielskiego, żeby móc uczyć jako nauczyciel języka angielskiego, co z tego wyszło? 

Z-ca Dyrektora M. Stachowiak: To nie były nasze decyzje. Kursy nie dają kwalifikacji do nauki. 

Dyrektor SP A. Wagner: Nawet Pani Miloch, która ma ukończone studia podyplomowe z języka angielskiego, nie ma 

kwalifikacji, ponieważ musi mieć certyfikat językowy, co jest związane ze zdaniem egzaminu na poziomie B2. 

Przewodniczący Komisji A. Szymanik: Na komisji Pani Dyrektor wspomniała, że w przyszłym roku będą 2 pierwsze klasy. 

Dyrektor SP A. Wagner: Tak. Powyżej 25 uczniów oddział trzeba obligatoryjnie podzielić. 

Przewodniczący Komisji A. Szymanik: To są dzieci, które przechodzą z przedszkola? 

Dyrektor SP A. Wagner: Tak.  

Przewodniczący Komisji A. Szymanik: Czyli tamta wypowiedź Pani Dyrektor, dotycząca ucznia, który nie przejdzie do II 

klasy, jest już nieaktualna?. 

Dyrektor SP A. Wagner: Oddział zostanie podzielony niezależnie od tej sytuacji. Mam nadzieję, że nie wszyscy radni 

odebrali moją wypowiedź jak Pan Andrzej, czyli, że zostawiamy jedno dziecko w klasie pierwszej, żeby móc utworzyć 2 

oddziały? 

Radna E. Gaszyńska-Ciszewska:  Na pewno nie. Było mówione, że w przedszkolu jest 25 dzieci, jedno dziecko się 

przeprowadziło i być może jedno dziecko zostanie w klasie pierwszej jako dwudzieste siódme.  

 

Radna M. Białożyt zgłosiła uwagi dotyczące ilości skierowań do poradni pedagogicznej wystawionych przez wychowawcę 

dla dzieci z klas pierwszych opisując sytuację na własnych doświadczeniach.  

 

Przewodniczący Komisji A. Szymanik: Jak została rozwiązana sprawa ucznia B. Pani B. złożyła wniosek, że syn ma mieć 

1 opiekuna i nie zrobiono nic w tym kierunku. 

Dyrektor SP A. Wagner: W odniesieniu do tej konkretnej sprawy, gdy mamy zaplanowane godziny i arkusz organizacji na 

dany rok szkolny jest rzeczą skrajnie trudną, aby dokonać takich zmian. Z mamą ucznia rozmawiałam nie raz i zapewniłam, 

że zgodnie z jej wolą i możliwościami szkoły zapewnimy 1 nauczyciela w kolejnym roku szkolnym. Nie udało się ze 

względów organizacyjnych, ale przez cztery dni w tygodniu uczeń będzie miał 1 opiekuna. Nauczycieli zna, miał już z 

nimi zajęcia. 

Z-ca Dyrektora M. Stachowiak: Mama chłopca nie złożyła wniosku tylko dostarczyła w miesiącu listopadzie opinię 

lekarską. 

Dyrektor SP A. Wagner: Opinia lekarza nie jest wiążąca dla szkoły. Dyrektor szkoły decyduje o tym kto jakie pełni w niej 

funkcje. Gdybyśmy musieli sugerować się wnioskami rodziców nie podołalibyśmy organizacyjnie. Najważniejsze w tej 

sytuacji jest dla mnie bezpieczeństwo dziecka, kwalifikacje nauczycieli i kwestia organizacji pracy.  

Z-ca Dyrektora M. Stachowiak: Z doświadczenia wiemy, że dobrze kiedy takie dziecko ma 2 nauczycieli, ponieważ w 

przypadku absencji jednego z nich, drugi jest również dziecku znany i zmiana nie jest tak odczuwalna. 

Dyrektor SP A. Wagner: Odnośnie tej sprawy, ja rozmawiałam z Panią G. już dwukrotnie i ustalenia zostały przez nią 

zaakceptowane.  

Przewodniczący Komisji A. Szymanik: Mama chłopca poinformowała również, że dziecko otrzymało 5 000,00 zł 

dofinansowania na zakup sprzętu. Na co zostały przeznaczone? 

Dyrektor SP A. Wagner: To subwencja na dzieci niepełnosprawne została zwiększona. 

Księgowa J. Zielińska: Subwencja na dzieci ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi jest dzielona na wszystkie dzieci. 

Mamy ich teraz 8. Pani Brygida zajmuje się zaopatrzeniem. Subwencja nie jest przypisana do konkretnego dziecka.  

Dyrektor SP A. Wagner: Zakupiony dotychczas sprzęt widzieli Państwo na wyposażeniu sali terapeutycznej. 
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Przewodniczący Komisji A. Szymanik: Czy to prawda, że uczniowie są zmuszani do udziału w dodatkowych zajęciach? 

A za brak udziału grozi obniżenie oceny? 

Z-ca Dyrektora M. Stachowiak: Na udział dziecka w zajęciach dodatkowych jest wymagana zgoda rodziców. 

Dyrektor SP A. Wagner: Absolutnie nie ma takiej sytuacji. Zmuszane mogą się czuć dzieci klas ósmych, które 

przygotowują się do egzaminu i szkoła organizuje dla nich zajęcia rozwijające umiejętności uczenia się, z języka polskiego, 

matematyki i języka angielskiego.  

Z-ca Dyrektora M. Stachowiak: Jeżeli taka sytuacja miała miejsce trzeba to zgłosić dyrekcji i zweryfikować. Żaden 

nauczyciel nie obniży oceny przedmiotowej za nieuczestniczenie w dodatkowych zajęciach. 

Przewodniczący Komisji A. Szymanik: Ilu uczniów jeszcze jest, którzy mają domowe nauczanie? 

Dyrektor SP A. Wagner: Domowe czy indywidualne, bo to różnica? 

Przewodniczący Komisji A. Szymanik: Kiedy nauczyciel dojeżdża do domu ucznia. 

Dyrektor SP A. Wagner: To jest nauczanie indywidualne. W domowym uczy rodzic przy wsparciu szkoły. 

Przewodniczący Komisji A. Szymanik: Kto wówczas ocenia takiego ucznia? 

Dyrektor SP A. Wagner: Szkoła, w której ci uczniowie zdają egzaminy. Pod koniec marca uruchomiliśmy nauczanie 

indywidualne dla 1 uczennicy. Szkoła jest zobligowana zapewnić takiemu uczniowi wszystkie obowiązkowe przedmioty, 

w maksymalnym wymiarze 14 godzin. 

Radna M. Białożyt: Czy taki uczeń kończąc 8 klasę przystępuje do egzaminy ósmoklasisty? 

Dyrektor SP A. Wagner: Tak  

Przewodniczący Komisji A. Szymanik: Przez 5 lat nie można było korzystać z pomieszczeń piwnicznych, coś się zmieniło 

w tej kwestii? 

Dyrektor SP A. Wagner: Nie mamy potrzeby żeby tę przestrzeń wykorzystywać na działania szkolne. Tam brakuje 

ogrzewania. Jedynie część tego pomieszczenia jest aktualnie wykorzystywana na potrzeby kółka teatralnego. 

Zespół kontrolny otrzymał odpowiedzi na zadane pytania. Na ich podstawie nie wnosi zastrzeżeń do pracy 

jednostki. 

Przewodniczący zakończył obrady Komisji Rewizyjnej. 

 

Rozpoczęcie posiedzenie o godz. 13:00. 

Zakończenie posiedzenia o godz. 14:35. 

 

 

Podpisy członków Komisji Rewizyjnej: 

 

1) Andrzej Szymanik -    /-/ Andrzej Szymanik 

 

2) Marita Białożyt -    /-/ Marita Białożyt 

 

3) Edyta Gaszyńska-Ciszewska -  /-/ Edyta Gaszyńska-Ciszewska 

 

 

 

 


